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Närvarande Frånvarande Tjänstepersoner 

 Anna Camilla Andersson, 

ordförande SN 

Kim Olsson, plan- och byggchef, Anders Karlsson, trygghet- 

och säkerhetssamordnare, Tor Kempe vård- och 

omsorgschef, Sandra Eggen, sekreterare 

Anna-Karin Johansson, KS Urban Samuelsson, SN  

Maria Maric´, SN Mikael Faleke, KS  

Lena Nydén, PRO Hanna Ward, SN  

Ann-Katrin Björklund, PRO Gunilla Eriksson, SPF  

Berit Eriksson, PRO Ann-Kristin Gustavsson, 

PRO 

 

Bengt Fernström, PRO Gunilla Lejon, SPF  

Helene Wahlström, SPF   

Birgitta Torstensson, SPF   

Bengt Edman, SPF   

Ann-Marie Johansson, SKPF   

Åke Mårdh, SKPF   

 

Information från Socialnämnden 

- Ekonomi 

Som tidigare har informerats om har det under våren genomförts en extern genomlysning av Tibro 

kommuns äldreomsorg. Verksamheten har sedan tidigare en god kundnöjdhet, samtidigt som 

genomlysningen visar att verksamheten kan bli mer effektiv.  Genomlysningen syftade till att få 

jämförbara tal med övriga kommuner för att sedan ta fram en åtgärdsplan för att utveckla arbetet att 

jobba på ett sätt som bidrar till en budget i balans, samtidigt som ett hållbart arbetssätt utvecklas.   

Genomlysningen är nu klar och visar bland annat att antalet hemtjänsttimmar per invånare över 80 år är 

ganska låg men kostnaden per timme är hög. Ett annat resultat av genomlysningen är att det, jämfört 

med snittet i landet, är en hög andel brukare över 80 år som beviljas korttidsvårdsdygn, dygn som är 

något dyrare än snittet i övriga landet. Något annat som genomlysningen visar är att insatsplaneringen 

behöver bli bättre och att förebyggande insatser för att kunna bo kvar i det ordinära hemmet behöver 

utvecklas.  



 

 Sida 2 (4) 

 Pensionärsrådet 
 

    

 

   

  

 

Hemtjänst håller hög brukarkvalité men till en hög kostnad. Socialnämnden har fattat beslut om att 

effektivisera hemtjänsten pga att kostnaden är lite högre. Brukartid ska nu vara 70% jämfört med ca 40% 

när undersökningen gjordes. Den tiden är alldeles för låg, det ska vara högre tid hos brukarna. 

Kostnaderna dras ned men med bibehållen kvalité.   

Prognosen visar ett underskott på ca 20 miljoner, Vård- och omsorgs underskott är ca -13,7 miljoner. Det 

är många processer är igång som går mot rätt håll ekonomiskt.  

 

- Digitalisering 

Swedlock AB är ny leverantör av lås till nyckelfri hemtjänst i Tibro.  Även de personer som endast har 

trygghetslarm kommer få sina lås utbytta. All montering sker utan åverkan på dörrarna och både lås och 

montering är kostnadsfritt för fastighetsägare och brukare, Tibro kommun står för hela kostnaden. Även 

lås till portar, tvättrum, soprum kommer att bytas och de första 50 dörrlåsen hemma hos brukare utför 

Swedlock. Därefter får kommunen själv sköta utbytet av kvarvarande dörrlås.  

Brukaren kommer precis som tidigare kunna använda sin vanliga nyckel till sin bostad. De nya låsen har 

nämligen två nyckelhål; ett för brukarens egna nyckel, och ett för vår personal. 

Under november påbörjas införandet av nyckelfri hemtjänst och arbetet beräknas vara helt klart under 

våren 2025. Nyckelfri hemtjänst gör att hjälpen kommer snabbare till den som har trygghetslarm och 

säkerheten ökar eftersom samtliga besök registreras digitalt. 

Förändringen kommer förenkla arbetsdagen avsevärt för kommunens personal, samtidigt som det ökar 

tryggheten för brukarna. Helt nyckelfritt kommer det dock inte bli, men istället för att gå omkring med 

flera nycklar i en nyckelknippa så kommer personalen i fortsättningen bara behöva en enda nyckel som 

genom digital teknik fungerar i alla de lås man fått behörighet till. Personalen får alltså en egen personlig 

nyckel. Detta innebär att kommunen inte längre hanterar brukarnas egna nycklar. Det innebär också att 

personal ute på byn kan åka direkt till en brukare som larmar, istället för att först behöva åka till 

hemtjänstkontoret för att hämta nycklar. Har man inte behörighet till låset så kommer man inte få larmet. 

Minskat resande leder också till minskat klimatavtryck samtidigt som verksamheten blir effektivare. 

Nyckeladministrationen är webbaserad, men nycklarna i sig kräver inte någon internetuppkoppling eller 

app för att fungera. Istället sitter all teknik i nyckeln, som drivs av ett litet batteri.  

Kommunens läkemedelsskåp på boenden och hemma hos brukare kommer också förses med de nya 

låsen. Läkemedelshanteringen blir därför ännu mer säkrare än den är idag. Personal som fått särskild 

behörighet till läkemedelsskåpen öppnar skåpet med samma personliga nyckel som de använder för att 

öppna dörren in till brukarens bostad. 
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- Centrumutveckling 

Kim Olsson, plan- och byggchef informerar om centrumutvecklingen i Tibro.  

Kim visar centrumutvecklingsplanen som är framtagen, även detaljplaner. I februari i år antog 

kommunfullmäktige i Tibro den centrumutvecklingsplan som innehåller konkreta förslag på hur 

Järnvägsparken, stationsområdet och banvallen samt torgen och andra centralt belägna tomter ska 

användas i framtiden. 

Nu håller planen på att förverkligas och tidigare i våras gjordes ett arbete på området mellan 

stationshuset, Bangatan och Centrumgatan där marken jämnades ut och såddes med ängsblommor i 

väntan på vidare utveckling. 

En annan del av centrumutvecklingen handlar om framtiden för kvarteret Blåmesen, där det Ottossonska 

huset ligger, en gammal byggnad som senast har varit uthyrd som privatbostad. Tibrobyggen har planer 

på att bygga två lägenhetshus vid gamla banvallen, i samband med Snickarhöjden.  Ottonsska huset 

planeras att byggas om till en till två bostäder. En viss upprustning av banvallen vid stationsområdet har 

genomförts. På frågan om Godsmagasinet ska vara kvar så är svaret att som det ser ut nu så kommer det 

att vara det.   

 

Kim får frågan om hur det ser ut med parkeringar i centrala Tibro och Kim svarar att förslag som är lagda 

är att det ska finnas ca 540 parkeringar, så genom att förbättra de parkeringarna som finns så kommer det 

att räcka. Samhällsbyggnadsförvaltningen har beslutat att göra en cykelväg med stenmjöl från 

stadsparken till Fredéns järnhandel. Båda broarna kommer att förbättra deras räcken, trappor kommer 

att finnas. Centrumgatan kommer att bli gångfartsområde. 

 

- Trygghet- och säkerhetssamordnare 

Anders Karlsson, trygghet- och säkerhetssamordnare berättar om att han önskar genomföra 

medborgardialoger genom fokusgrupper med målgruppen äldre.  

En kartläggning hur det ser ut med brott genomförs i alla kommuner. Hur ser det ut i Tibro? Vad är det för 

brottstyper/kategorier, vad behöver vi göra för att det ska vara tryggt och säkert och inte begås så mycket 

brott? Anders berättar att det sker relativt lite brott i Tibro jämfört med andra kommuner.  

En åtgärdsplan ska nu upprättas, hur vi jobbar med dessa saker.  

Det är fokus på tre områden: 1) förebyggande arbetet inom missbruk. 2) våldsprevention, att inte bli 

utsatt för våld. 3) upplevd otrygghet/hur upplever man tryggheten i Tibro.  

Anders vill gärna titta på detta tillsammans med pensionärsföreningar och det kan ske tex genom dialog 

eller enkätundersökningar. KPR ställer sig positiva till att medverka. Anders tar kontakt med ordförande 

för SPF, PRO och SKPF.  
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- Information från pensionärsföreningarna 

SPF  

Bengt Edman lyfter den årliga bussresan för pensionärer som är 80+ som SPF, PRO och SKPF genomför 

tillsammans. 104 personer hade möjlighet att åka med i augusti i år. Rundtur genom Tibro med omnejd, 

fika på Ruder och underhållning. En mycket trevlig och uppskattad dag.  

- PRO 

Berit Eriksson lyfter att pensionärsföreningarna, kommunen och kyrkorna jobbar tillsammans för ofrivillig 

ensamhet. Berit lyfter också att Kompetenscentrum gör ett fint jobb för personer som behöver stöd med  

studie- och yrkesvägledning, hitta praktikplatser, få hjälp att skriva CV m.m.  

 

- SKPF 

Åke Mårdh berättar om en uppskattad sommarfest för medlemmar i SKPF i Skövde, Hjo och Tibro . Över 

600 personer deltog.   

 

Övrigt 

Åke Mårdh lyfter problematiken med hastigheten på Värsåsvägen. Åke uppmanas att lämna synpunkter 

genom kommunens synpunktshantering. Där kan man lämna synpunkter på kommunens verksamheter i 

form av klagomål och beröm eller ge förslag på hur kommunen kan förbättra sig.  

www.tibro.se/Teknisk-service/Gator-och-trafik/ 

Bengt Edman tar upp det nya sättet för anmälan av besök hos tex Närhälsan genom en QR-kod, 

detsamma när man önskar boka en tid. Det är svårt för många äldre personer att klara detta. Tor har 

pratat med vårdcentralchefen och skickar med att synpunkten att det ska finnas alternativ.  

 

Nästa sammanträdesdatum 

AU KPR                241118 kl. 9.00                Lokal: Svarvaren 

KPR                      241202 kl. 14.00 Lokal: Svarvaren  

 

Sandra Eggen 

Sekreterare 


